
 

http://oe.cd/middle-class-2019 
@OECD_Social 

How does France compare? 

Figure 1.  

More people are middle income in France than the OECD average (68% vs. 61%) 
% of population by income class, 2016 or latest available year 

La part de la classe moyenne en France (68%) est plus importante  
que dans la plupart des pays de l’OCDE 

% de la population par catégorie des revenus, 2016 ou année la plus récente 

  
Source: OECD (2019), Under Pressure: The Squeezed Middle Class, [Figure 2.1] 

 

Figure 2. 

House prices have increased much faster than median incomes 
Real change in median incomes and house prices, France and OECD average, 1995-2015 (1995=100) 

Les prix du logement ont augmenté plus rapidement que les revenus médians 
Évolution réelle des revenus médians et des prix du logement, France et moyenne OCDE, 1995-2015 (1995=100) 

 

Source: OECD (2019), Under Pressure: The Squeezed Middle Class, [Figure 4.7] 
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How does France compare? 

Figure 3.  

One in six current middle-income jobs are at high risk of automation in France, similar to the 
average across OECD countries 

% of workers in occupations at high risk of automation, by income class 

Un emploi à revenu intermédiaire sur six est actuellement exposé à un risque élevé 
d’automatisation en France, proche de la moyenne des pays de l’OCDE 

% de travailleurs exerçant une profession exposée à un risque élevé d’automatisation, par catégorie de revenus 

 

Source: OECD (2019), Under Pressure: The Squeezed Middle Class, [Figure 1.9] 

Figure 4. 

Half of all those on middle incomes report having difficulty in making ends meet 
% of households reporting difficulties in making the ends meet, by income class, 2016 

En France un ménage à revenu intermédiaire sur deux déclare avoir des difficultés  
à joindre les deux bouts 

% des ménages déclarant avoir des difficultés à joindre les deux bouts, par catégorie de revenus, 2016 

 

Source: OECD (2019), Under Pressure: The Squeezed Middle Class,  [Figure 4.9] 
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